



四川大学
SICHUAN UNIVERSITY



THE HONG KONG
POLYTECHNIC UNIVERSITY
香港理工大学

四川大学 - 香港理工大学合作举办

灾害护理理学 硕士学位

Master of Science in Disaster Nursing

香港理工大学颁发硕士学位

Awarded by The Hong Kong Polytechnic University



国家教育部项目批准书编号: MOE51HK1A20121283N



四川大学－香港理工大学合作举办

灾害护理理学 硕士学位

合作背景 Background



四川大学－香港理工大学
灾后重建与管理学院
Sichuan University - Hong Kong Polytechnic University
Institute for Disaster Management and Reconstruction

香港理工大学(理大)与四川大学(川大)共建的「灾后重建与管理学院」于2013年启用，是全国首所针对自然灾害进行「防灾、减灾、灾后重建」研究的最高学府，将为国家培育灾后重建与管理专业人才，更通过自然灾害的研究，扩展国内国外合作平台，拓展相关专业人才的视野及提升科研领域。这大型项目获香港赛马会资助硬件及软件建设。经国家教育部批准，理大和川大于2013年开始合作举办灾害护理理学硕士学位教育项目。

The Hong Kong Polytechnic University and Sichuan University jointly set up China's first "Institute for Disaster Management and Reconstruction" (IDMR) which would be officially launched in 2013. The Institute is first of its kind on "disaster preparedness, disaster risk reduction and disaster reconstruction" on Chinese Mainland. Not only will it provide training in healthcare, rehabilitation and disaster management, it aspires to become a world-class disaster management research center serving the whole nation, fostering closer collaboration between Chinese Mainland and the global community in the related research area. This large-scale project was funded by a sizable donation from The Hong Kong Jockey Club. Approved by the Ministry of Education, the two universities will jointly organize the Master of Science in Disaster Nursing that will be commenced in 2013.

课程特色 Programme Highlights

在日益增长的全球专业化环境下，本课程将进一步提升学生在个人及专业化水平的能力，同时在内地各个院校之间提供紧密合作。预期毕业生在灾害预防/减灾及备灾、灾害应对、及灾后重建/康复等方面，具备满足受灾人群健康需求的能力。

本课程目的是培养学生能在受灾的医疗体系内应对复杂的灾害。国际护理界在强调提升灾害护士能力和强化护士角色方面已得到普遍的认同，本课程将与华西护理学院合作，充分发挥中国内地护士的作用，以建立灾害护理这门新的专业。课程资料如下：

- 修读学分: 30
- 兼读制
- 学制2年
- 中、英文教材及普通话授课
- 每门科目授课42学时（论文学科除外）
- 招生人数: 25 - 40

In an emerging global professional community, this programme will further develop students' competences at both the personal and professional levels, while providing important collaborative links between academics in the host School and other



universities in China. It is anticipated that graduates of the programme will be competent to function as practitioners and leaders in disaster prevention/mitigation and preparedness, response, and recovery/rehabilitation in meeting the health needs of disaster populations.

This programme aims to develop graduates who are capable of working in a disaster-affected healthcare system to deal with the complexities of disasters. There is a growing consensus in the international nursing community addressing the importance of equipping nurses with appropriate competences and strengthening their role in disaster health care. The programme is intended to empower mainland Chinese nurses by collaborating with West China School of Nursing, Sichuan University to develop a new specialty in disaster nursing.

- Academic credit: 30
- Study mode: Part-time
- Normal duration: 2 years
- Medium for teaching and assessment: Putonghua
- Contact hours: 42 hours for each subject (except Dissertation subjects)
- Intake: 25 - 40

授课地点 Teaching Venue

四川大学 - 香港理工大学灾后重建与管理学院
Sichuan University - Hong Kong Polytechnic University Institute for Disaster Management and Reconstruction (IDMR)

课程架构 Programme Structure

学科 / Subject	学分 / Credit
灾害高级健康评估 Advanced Health Assessment in a Disaster	3
灾害准备 Disaster Preparedness	3
灾害医疗及公共卫生应对 Medical and Public Health Response in a Disaster	3
减灾风险管理 Risk Reduction Management in a Disaster	3
灾害精神心理 Disasters and Mental Health	3
灾后重建与康复 Recovery and Rehabilitation in a Disaster	3
高级护理研究方法II Advance Methods in Nursing Research II	3
论文1 (专案开题) Dissertation I	3
论文2 (项目实施和撰写报告) Dissertation II	6
总分 / Total :	30



入学条件 Entrance Requirement

- 持有护理学学位或同等学历;
- 具备三年或以上注册护士之工作经验;
- 从事急诊科、重症病房、骨科病房、创伤护理病房、烧伤病房、重症监护(包括儿科)病房和从事社区卫生服务者会给予优先考虑;
- 英语考试要求
托福成绩550 (纸考pbt) 或213 (机考cbt) 或80 (网考ibt)
雅思达到6分
中国大陆大学英语6级考试 (CET6)
- Bachelor Degree in Nursing;
- 3 years of work experience as Registered Nurse, preferably in Accident and Emergency, Critical Care, Orthopedics, Trauma Care, Burn, Intensive Care (including Pediatrics) and Community Health.
- English Language Requirement
A Test of English as a Foreign Language (TOEFL) score of 80 for the Internet-based test, 550 for the paper-based test, or 213 for the computer-based test; OR
An overall Band Score of at least 6 in the International English Language Testing System (IELTS); OR
Chinese mainland's College English Test (CET) Band 6.

学费/奖学金 Tuition fee / Scholarship

学费为人民币25,000元, 其中10名学生可获全额奖学金。
Tuition fee is RMB 25,000. A full scholarship will be offered to 10 students with outstanding academic performance.

报名方式 Application

报名表格: 请于四川大学-香港理工大学灾后重建与管理学院网站下载:
Application form could be downloaded from IDMR's website:
<http://idmr.scu.edu.cn/>

请将报名表交往四川大学-香港理工大学灾后重建与管理学院。
Please complete the application form and submit it to IDMR.

联络电话/ Tel: (86) 28-8540 2230

电邮/ Email: idmroffice@scu.edu.cn

传真/ Fax: (852) 2334 2429

学术查询 For Academic Enquires

李斯俭博士 Dr Li Sijian

香港理工大学护理学院

School of Nursing, The Hong Kong Polytechnic University

电话/ Tel: (852) 3400 3915

电邮/ Email: si.jian.li@polyu.edu.hk

报名查询 For General Admission Enquires

陈绮美小姐 Ms Stephanie Chan

香港九龙红磡香港理工大学护理学院GH506室

GH506, School of Nursing, The Hong Kong Polytechnic University,

Hung Hom, Kowloon, Hong Kong

电话/ Tel: (852) 2766 4041

传真/ Fax: (852) 2764 9663

电邮/ Email: stephanie.chan@polyu.edu.hk

网址/ Website: <http://sn.polyu.edu.hk/>